

REFERAT Handicapråd d. 17-06-2021

Mødedato Torsdag d. 17. juni 2021 kl. 16:00

Mødested Byrådssalen

Indholdsfortegnelse

Referat den 17.6.2021 3

Punkt 1: Referat den 17.6.2021



Referat Handicaprådet

Mødedato 17- 6- 2021
Tid 16:00
Sted
Sagsnr. 27.69.48-G01-1-18

Mødedeltagere

Tonny Ploug
Mona-Lisa Serritslev
Jytte Bo Nielsen
Peer Skjold Hansen
Annja Hansen
Cathrine Riegels Gudbergson
Michael Perch (går kl. 17)
Anders Østergaard Hansen
Bo Gammelgaard
Thomas Carlsen

Fraværende

Torben Kelm Danielsen
Thomas Carlsen

Gæster

Gitte Nonbo

Referent

Helle Waage-Jensen

1. Godkendelse af dagsorden

Mona-Lisa Serrikslev påpegede, at dagsorden er sendt ud for sent jf. forretningsorden. Dagsorden blev godkendt.

Drøftelse

Rådet drøftede input til den fremtidige dagsordensproduktion. Teksterne skal være mere beskrivende for at understøtte behandlingen. For at understøtte sekretariatet skal det være synligt, hvad der ønskes fremhævet og beskrevet. Sekretariatet skriver og opsætter dagsorden.

For at sikre behandling blev der byttet om på punkt 4 og 6.

2. Valg 2021

Teamchef Gitte Nonbo kommer og fortæller om det kommende kommunal-, regions- og Ældrerådsvalg. Rådet får mulighed for at drøfte input til særlige forholdsregler i den forbindelse.

Drøftelse

Gitte orienterede om det kommende regionsråds-, Kommunal-, og ældrerådsvalg den 16/11 og de særlige hensyn der er gældende i forhold til tilgængeligheden for handicappede.

Jytte Bo efterspurgte en lovgivning/retningslinjer som beskriver kravene.

Valgsekretariatet arbejder efter ombudsmanden tilgængeligheds tjekliste. Skulle der opstå at Rådets medlemmer oplever u hensigtsmæssige forhold på valgdagen, må det gerne noteres ned/indberettes. Det aftales, at efter valget at evaluere forholdene på et møde.

3. Opfølgning fællesskabsstafetten og tværgående dialogmøde

Den 2. juni blev der afholdt informationsmøde til fællesskabsstafetten, som foregår den 19. – 24. september 2021. Tilbage melding/orientering fra mødet til Rådet.

Den 8. juni blev der afviklet Tværgående dialogmøde. Tilbage melding/orientering fra mødet til Rådet.

Fællesskabsstafetten: I perioden den 19. – 24. september vil en fysisk depeche bæres rundt imellem forskellige frivillige selskaber. Arrangementet slutter den 24/9 på Axeltorv.

Beslutning

Rådets medlemmer beslutter at deltage i arrangementet ved afslutningen på Axeltorv, for vise deres synlighed af mangfoldighed. Jytte Bo og Bo meddeler, at de ikke kan deltage.

Tværgående dialogmøde:

Orientering

Et godt møde med deltagelse fra flere Råd. Den tværgående tilbagemelding er Rådene gerne vil inddrages tidligere i processen/projekt opstart, for at kunne give kompetent input. Appellere til at bruge de kompetencer der i Rådene.

4. Sag fremsendt fra Teknisk Udvalg - Dispositionsforslag for Sct. Peders kirkeplads
Teknisk Udvalg godkendte den 7. juni på mødet at godkende dispositionsforslag til at bl.a. at skabe et samlet byrum om kirken. Det skal ske af flere etaper, fra Kirken til Købmagergade og videre hen over kirkepladsen til Vinhusgade.

I den vedlagte sag er projektet beskrevet og herfra fremgår det bl.a. at belægning på vejbane og fortovet ændres og vejforløbet omkring kirken indsnævres og bliver ensrettet.

Belægningerne følger kravene i håndbog-tilgængelig for alle.

Antallet af de nuværende handicap p-pladser bliver bibeholdt.

Administrationen vil gerne have Handicaprådets input til det fremlagte projekt.



Sag 83 - Teknisk
Udvalg 7.6.2021.pdf



Sag 83 - Teknisk
Udvalg 7.6.2021 - Bil

Anders orienterede om byudviklingsprojekt ved Sct. Peders Kirke Plads.

Drøftelse

Rådets gør opmærksom på, at det for gangbesværede kan være en udfordring at gå 60-70 meter ekstra.

Belægning skal være jævn, så det er muligt at køre med kørestol og rollator. Der mangler flere hvilesteder i byen enten i form af en bænk eller cementblokke. Flere gangbesværet har brug for at kunne hvile imellem indkøbene.

Der arbejdes stadigvæk med placering af handicaptoliet. Lige nu undersøges desuden muligheden for at finde et ledigt butikslokale, som kan omdannes til toilet under de gældende retningslinjer.

5. FN's internationale handicapdag den 3. december 2021

Kommunerne skal i fællesskab med Dansk Handicap arrangere handicapdagen den 3. december 2021.

Handicaprådet skal have nedsat en arbejdsgruppe, som arbejder videre med indholdet til dagen.

Drøftelse

Flere medlemmer påpegede at sagen er for sent på dagsorden i forhold til at kunne nå at arrangere et større arrangement. Flertallet bakker op om, der skal være en form for arrangement for synligheden skyld.

Beslutning

Formanden meldte sig til at stå for en arbejdsgruppe. Yderligere interesseret kontakter formanden i forbindelse med planlægningen.

6. Dialog/temamøde med Jobcenteret

Indkommende input til dialogmødet. Der er peget på, at man bliver fastholdelse i jobcenterregi for lang tid før afklaring, finder sted.

Handicaprådet skal drøfte indhold og formål med afvikling af temamødet med beskæftigelsesområdet. På mødet skal Rådet have fastlagt en dato.

Drøftelse

Rådet drøftede de 2 møder.

Centret:

Rådet skal den 19/8 fastsætte datoen til mødet med centerchef Torben Bahn Petersen og udvalgsformand Anette Brix. På selve mødet skal spørgsmålene udarbejdes som Rådet gerne vil have Torben og Anette til at besvare. Mona-Lisa har fremsendt en mail den 16/6 til Rådet, med forslag fra DH.

Dialogmødet:

Rådet drøftede indhold og formål for et dialogmøde hvor Udvalget for Beskæftigelse- og Uddannelse skal inviteres. På mødet den 19/8, skal en undersøgelses sættes i gang:

- om udvalget har mulighed for at deltage
- Hvornår kan det eventuelt afvikles
- 1 tema er foreslået: at få skabt et samarbejde med Center for Arbejdsmarked og hvorledes Rådet kan inddrages og komme med input.

7. Nyt fra udvalgene

Tilbage melding fra de ansvarlige medlemmer i de fordelte udvalg med punkter for relevans for handicapområdet.

Omsorgs- og Forebyggelsesudvalget alle

Børne- og Skoleudvalget Mona-Lisa, Jytte, Annja

Teknisk Udvalg Tonny

Beskæftigelse- og Uddannelsesrådet Peer, Mona-Lisa

Kultur- og Lokal demokratiudvalget, Tonny

Økonomiudvalget – alle

Orientering Omsorgs- og Forebyggelsesudvalget blev som det eneste punkt fra sag 7 behandlet tidligere på mødet, da Michael gik kl. 17

Michael orienterede/udbydede fra Omsorgs- og Forebyggelsesudvalgets budgetsag og den efterfølgende avisartikel om de manglede økonomiske midler til handicapområdet. Der henvises til referat fra Omsorgs- og Forebyggelsesudvalget den 7. juni 2021.

Orientering fra udvalgene blev udsat pga. manglende tid.

8. Nyt fra rådene mv.

Kostrådet – Annja

Tilgængelighedsgruppen/ Handicaptoulet – Anders Østergaard

Nye svømme faciliteter / Tonny Ploug

Udsat til næste møde

9. Fremtidige rammer og struktur for Handicaprådet v/Mona Lisa

Hvordan skal strukturen i Rådet fungere?

Det bliver foreslået at Rådet afsætter en formiddag eller eftermiddag, hvor Rådets arbejdet i den forgangne periode bliver evalueret. Kan Rådet bruge input fra det tværgående dialogmøde den 8/6 til inspiration til det kommende arbejde.

Udsat til næste møde

10. Årshjul

Fra sidste møde blev Rådet enige om at udarbejde et årshjul og jf. 1. punkt 6. i forretningsordenen.



Forslag til Årshjul
for Handicaprådet.d

På mødet skal Rådet drøfte forslag til årshjul og supplere med input.

Udsat til næste møde.

11. Beretning

Handicaprådet udarbejder en beretning.
Udkast til foreløbig beretning drøftes og suppleres med yderligere indsatser.
Herunder hvem kan bidrage med input?



Handicaprådets
beretning 2018-2021

Udsat til næste møde.

12. Eventuelt.

Punktet blev ikke nået.

Næstved Kommune har ansat en ny borgerrådgiver som referer til Næstved Byråd.
Birgitte Vallø sidder fysisk på Rådhuset i Teatergade. Birgitte Vallø vil deltage på mødet den 19/8 og præsentere sig og funktionen som borgerråder.

Kommende punkter:

Dialogmødet med CAM

Direktør Jakob Bigum Lundberg besøger Rådet den 19/8 og præsentere sig og vil orientere om GAB analysen

Boligmassen – Henvendelse fra DH hvordan kan Handicaprådet i fremtiden arbejde med at rådgive kommunen i forbindelse med de kommende byggerier.

Friluftsstrategien

Opfølgning på ekstrabevilling til Glumsø Station til handicapindretning, hvad er der indrettet?